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مدیرکل نظارت بر ساخت و سازهای شهرداری 
مشهد خبر داد:

بلاتکلیفی 12 هزار رای قلع بنا
مدیرکل نظارت بر ساخت و ســازها و کمیسیون های 
ماده صد شهرداری مشــهد گفت: تاکنون حدود 10 
هزار پرونــده قلع مربــوط به قبــل از ســال 90 تعیین 
تکلیف شــده اســت و هم اکنون نیــز حــدود 12 هزار 
پرونده قلع بنای تعیین تکلیف نشده و اجرا نشده داریم. 
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی شــهرداری مشــهد، 
مســعود ایاز اظهار کرد: در حــال تهیه نرم افــزار برای 
یکسان سازی آرای کمیسیون های ماده صد در موارد 
مشابه هستیم. وی افزود: این طرح بسیار حائز اهمیت 
است و ارتباط دوسویه مستمر بین مردم و مسئولان، گام 
موثری در حل مشکلات و مسائل شهروندان و افزایش 
رضایتمندی آنان از مجموعه مدیریت شهری خواهد 
بود. ایــاز با تاکیــد بر این که بــه گزارش هــای اعلامی 
شــهروندان به مرکز 137 مبنی بر ساخت  و سازهای 
غیرمجاز در سطح شهر در اسرع وقت رسیدگی خواهد 
شد، افزود: کمیسیون های ماده صد، دارای اعضایی 
از قــوه قضاییه، وزارت کشــور و شــورای شــهر بــوده و 
مستقل هستند و ما در شهرداری، هیچ اعمال نظری 
بر آرای این کمیســیون ها نمی توانیم داشــته باشیم. 
وی تصریح کرد: اما برای این که بتوانیم وحدت رویه در 
آرای کمیسیون های ماده صد شهر مشهد ایجاد کنیم، 
در حال تهیه یک نرم افزار هستیم که برای موارد مشابه 
در سطح شهر، پیشــنهاد صدور رای مشابه به اعضای 
کمیسیون ها می نماید که این نرم افزار در شش ماهه 
دوم سال به نتیجه خواهد رسید. الگوریتم برنامه تهیه 

شده است و در حال برنامه نویسی نرم افزار هستیم.
شایان ذکر است، روزنامه »خراسان رضوی« پیش از 
این و در آذرماه 97 به بررسی آرای قلع بنای بلاتکلیف 
در مشــهد پرداخته بود کــه در آن گــزارش مدیرکل 
نظارت بر ساخت و سازهای شهرداری مشهد، میزان 
این آرای بلاتکلیف مانــده را 8 هــزار رای بیان کرد؛ 
هرچند رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای 
شهر مشهد این میزان را خیلی بیشتر از رقم اعلامی 
توسط ایاز دانست و اعلام کرد که حدود 20 هزار رای 

قلع بنای بلاتکلیف در مشهد وجود دارد.
بــه هــر حــال آن چــه اهمیــت دارد، ایــن اســت که 
هم اکنون بنابر اعلام مدیرکل نظارت بر ساخت و ساز 
و کمیسیون ماده 100 شهرداری مشهد ، 12 هزار 
رای قلع بنا در کمیسیون ماده 100 بلاتکلیف مانده 
اســت و مردمی که درگیر این 12 هزار رای هستند، 
در بلاتکلیفی به ســر می برند و به همین دلیل است 
که تسریع در رســیدگی به آرای قلع بنای بلاتکلیف 
مانده در کمیسیون ماده 100، بیش از پیش ضروری 
به نظر می رســد. اگر بناهای ساخته شده با مقررات 
ساختمانی در تضاد است و خطری برای شهروندان 
محسوب می شود یا مصداق شهر فروشی است باید 
رای قلع بنا اجرا شــود و اگر امــکان تبدیل به جریمه 
نقدی وجود دارد ، با حفظ موارد ایمنی این کار انجام 

گیرد تا مردم از بلاتکلیفی خارج شوند.

مدیرعامل ستاد دیه استان اعلام کرد:

 700 زندانی غیر عمد
 چشم انتظار آزادی

مدیرعامــل ســتاد دیــه خراســان رضــوی از آزادی 
1290 نفر از زندانیــان جرایم غیرعمد اســتان در 
سال گذشته خبر داد و گفت: امسال نیز 700 نفر از 
زندانیان جرایم غیرعمد استان منتظر کمک خیران 
برای آزادی هستند. جواد غفاریان قدیرزاده طوسی 
در گفت وگو با فارس گفت: ســال گذشــته با کمک 
خیران و همکاری ستاد دیه استان، زمینه آزادی یک 
هزار و 290 نفر از زندانیان جرایم غیرعمد اســتان 
فراهم شــد و این زندانیان که به دلیل جرم غیرعمد 
در زندان به ســر می بردنــد، آزاد شــدند و به آغوش 
خانواده های شان  بازگشتند. مدیرعامل ستاد دیه 
خراسان رضوی تصریح کرد: از این یک هزار و 290 
نفر  زندانی جرایم غیرعمد، بیش از 600 نفر توسط 
محاکم دادگســتری کل، حدود 169 نفر با کمک 
و مشــاوره مددکاران اجتماعی زندان های اســتان 
و 464 نفر با پرداخــت وجوه بلاعوض یــا پرداخت 
تسهیلات از سوی ســتاد دیه خراســان رضوی آزاد 
شــدند. وی افزود: حدود 700 نفــر زندانی جرایم 
غیرعمد در حبس داریم و امیدواریم با کمک خیران 
بتوانیم موجبات آزادی آن ها را امسال فراهم کنیم.
غفاریان درباره زمان برگزاری مراسم گلریزان آزادی 
زندانیان نیز گفت: مراسم گلریزان برای جمع آوری 
کمک از 23 اردیبهشت ماه آغاز شده است و تا نهم 
خرداد ماه در مشهد و 12 شهرســتان استان ادامه 

خواهد داشت.
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شورای شهر

ملیحه رفیع طلب

شصتمین جلســه علنی شورای شــهر مشهد روز 
گذشته برگزار شد و در آن اعضای شورا به بررسی 
10 دســتور کار پرداختند که مهم ترین آن مجوز 
انعقــاد قرارداد ســرمایه گذاری احداث سیســتم 
زباله سوز شهری با یک شــرکت فرانسوی بود که 
معاون شــهردار از آن به عنوان بــزرگ ترین پروژه 
مشارکتی شهرداری مشــهد به ارزش چهار هزار 

میلیارد تومان یاد کرد.

تاکید بر انسجام و هم آوایی	 
به گزارش »خراسان رضوی«، رئیس شورای شهر 
مشهد در ابتدای این جلسه با اشاره به مناسبت های 
خردادماه اظهار کرد: در آستانه روزهای خردادماه 
قرار داریم که تداعی کننده خاطرات بسیاری است 
از جمله ارتحال ملکوتی حضرت امام)ره( و انتخاب 
مقام معظم رهبری توســط مجلس خبرگان، قیام 
1۵ خرداد، فتح خرمشــهر، کوچ استاد شریعتی و 
شهید چمران و مشارکت پرشور مردم در انتخابات 
سال 76 که سرآغاز فصل جدیدی در سپهر سیاسی 
ایــران بــود. محمدرضا حیــدری افزود: تمــام این 
اتفاقات، خردادماه را پر خاطره کرده است. نگاهی 
به اتفاقات این ماه نشان می دهد مردم ما روزهای 
ســختی را در خردادماه پشت ســرگذرانده اند اما 
آن چه آلام را بر ما آرام کرد، بحث هم آوایی و انسجام 

و همدلی بود و توانستیم دشمن را تسلیم کنیم.
وی افــزود: این تجربه پیش روی ماســت و الان هم 
در شرایط خاصی قرار داریم و آمریکا فکر کرده که 
با تفرقه افکنی و فشــارهای اقتصادی و سیاســی 
می تواند در مردم ما رخنه کند. به دنبال این اهداف 
دشــمن، باید به اصل انســجام و همدلی و در کنار 
هم بودن برگردیم. رئیس شــورای اسلامی تاکید 
کرد: خردادماه به ما یــاد داد آن چه مردم خواهان 
آن هستند، با روش منطقی و مردم مدارانه از مسیر 
صنــدوق رای و تحت قانون مــی گــذرد و این مهم 
گفتمان خردگرایانه و اعتــدال گرای اصلاحات را 
رقم زد. امروز در گام چهارم انقلاب باید تجربیات و 

گذشته خود را مرور کنیم و به اصل خود بازگردیم.

پنجره باز انتخابات، به نفع نظام، مردم و امنیت 	 
کشور است

در ادامه ، موحدی زاده نایب رئیس شــورای شــهر 
مشهد، در نطق پیش از دستور خود گفت: مسئولان 
کشــور آگاه باشــند پنجره انتخابات باید همچنان 
بــاز بماند و شایســتگان بتوانند خــود را در معرض 
آرای مــردم قــرار دهنــد چراکه ایــن اتفــاق به نفع 
نظام، مردم و امنیت کشور اســت. وی اظهار کرد: 
دو ســال پیش در چنین روزهایی، حماسه حضور 
مردم در انتخابات هم دولت تدبیــر و امید را تدوام 
بخشید و هم فهرست امید را در صدر شورای کلان 
شــهر مشــهد قرار داد.  وی افــزود: در میانــه بیم و 
امید ایام، رای قاطع صد هزار نفری مردم شــریف 
و جوانان رشــید مشــهد و اقبال آن ها به فهرســت 
امید یک پیام روشــن را به همراه داشت، این که ما 
در شــهر می مانیم و شــهرمان را پر از امید و شادی 
می ســازیم، رونق اقتصاد شــهر و ســاخت و ســاز و 
عمران شــهری را به ارمغان خواهیم آورد و مشهد، 
شهر امام رضا)ع(، شهر حکیم ابوالقاسم فردوسی 
را به جایگاه اصلی اش برمی گردانیم. وی در بخش 
پایانی نطق پیش از دستور خود گفت: ما همچنان 
امیــدوار به لطف حــق و حمایت مردم هســتیم اما 

نگرانیم!چــرا؟ ما دغدغــه مند جوانان، پســران 
و دختران جوان شــهرمان هســتیم که به شغل، 
تحصیل، تفریــح، ازدواج، نان، مســکن و هویت 
نیاز دارند و ما آن طور که باید و شاید نتوانسته ایم 
نیازهای آنان را برآورده سازیم. وی افزود: تلاش 

خواهیم کرد کارنامه قابل دفاعی را در دو سال پیش 
رو از عمر پنجمین دوره شورای اسلامی شهر مشهد 
به جا بگذاریــم و در این مســیر از حقــوق منتقدان 
و مخالفــان خود کــه در چارچوب قانــون و انصاف 
انتقادهای شان را بیان می کنند و نقاط ضعف را به 

ما نشان می دهند، دفاع می کنیم.
در ادامه، شــورا وارد اولین دســتور کار خود شــد و 
لایحه مجوز اعمال مابه التفاوت کاهش یا افزایش 
نرخ سود اوراق مشارکت منتشرشده متناسب با نرخ 
اعلامی بانک مرکزی را تصویب کرد. بر اساس این 
مصوبه »به شهرداری مشــهد اجازه داده می شود، 
نسبت به پرداخت مابه التفاوت مازاد نرخ سود اوراق 
مشارکت شــرکت  تأمین ســرمایه امین  و شرکت 
تأمین سرمایه کاردان مطابق مفاد ماده ۵ قرارداد 

منعقد شده، در سررسید اوراق اقدام نماید.«

بازنشستگان شهرداری بیمه تکمیلی می شوند	 
دومین دســتور کار شــورا، لایحه بهره مندی افراد 
بازنشســته شــهرداری مشــهد و افراد تحت تكفل 
آن ها از خدمــات بیمه تكمیلی درمان شــهرداری 
بود  که پس از بحث و بررسی توســط اعضای شورا 
تصویب شد. بر اساس این مصوبه »به شـــهرداری 
مشهد اجازه داده می شـود، نسبت به ارائه خدمات 
بیمه تکمیـل درمان به بازنشستگـــان شهرداری، 
سازمان ها، شرکت ها و موسســات وابسته )اعم از 
کارگری و کارمندی( و همسر ایشان، اقدام نماید.« 
در تبصــره های ایــن مصوبه نیــز تصریح شــده که 
»حداکثر سقف ریالی اعتبارات موضوع این مصوبه 
برای سال 1398، مبلغ 108 میلیارد ریال است 
که ۵0 درصد آن از محل صرفه جویی در هزینه ها و 
جابه جایی اعتبارات تامین و ۵0 درصد مابقی نیز 
در لایحه اصلاح بودجه این ســال منعکس خواهد 
شد. «بتول گندمی رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
شورای شــهر مشــهد در این زمینه گفت: حدود 6 
هزار نیروی کارگری و کارمندی بازنشســته پیش 
بینی شــده که به همراه همسرشــان 12 هزار نفر 

می شود.

بزرگ ترین پروژه مشارکتی شهرداری	 
دســتور کار بعدی، لایحــه مجوز انعقاد قــرارداد 
سرمایه گذاری احداث سیستم زباله سوز شهری 
با شركت فرانسوی CALSANO-CNIM بود. 
در ماده واحده این لایحه آمده است: »به شهرداری 
مشــهد اجازه داده می شــود با توجه به برگزاری 
فراخوان شناســایی و جذب ســرمایه گذار برای 
احداث یک واحد زباله سوز شهری و برگزیده شدن 
شــركت CALSANO-CNIM در این فراخوان 
و تاییــد توانایی های فنی ســرمایه گذار شــركت 
)CALSANO-CNIM( توســط كارشناســان 
صندوق جهانی توسعه شــهرها )FMDV(، پس 
از دوره مذاکرات پیــش قراردادی ذکر شــده در 

تبصره 6 ماده واحده حاضر و توافق نهایی، قرارداد 
ســرمایه گذاری احداث سیستم زباله سوز شهری  
به روش B.O.O.T )طراحی و ســاخت، مالكیت، 
بهره برداری، واگذاری( یا هر روش مشابه دیگری 
با شرایط مورد توافق طرفین تهیه و جهت تصویب 
به شــورای اســلامی شــهر مشــهد مقدس ارسال 
نمایــد.« در برخی تبصره های ایــن لایحه نیز آمده 
اســت: »میزان ســرمایه گذاری بخــش خصوصی 
در ایــن پروژه حــدود 27۵ میلیون یورو می باشــد 
کــه توســط ســرمایه گذار اعــلام گردیــده اســت. 
دوره ســاخت سیســتم، 3 ســال شمســی و مدت 
  B.O.O.Tبهره برداری پیش بینی شده در قرارداد
یا هــر روش مشــابه دیگری توســط ســرمایه گذار 
20 ســال شمســی اســت.  سرمایه گذار)شرکت
CALSANO-CNIM ( هیــچ گونــه مبلغــی بــه 
عنوان بهای پذیرش زباله یا گیت فی در طول دوره 
بهره برداری درخواســت نمی نماید بــه عبارتی با 
گیت فی صفــر موافق می باشــد. مســاحت زمین 
مــورد نیاز بــرای اجــرای طــرح حــدود 10 هكتار 
)ترجیحــا در مجتمع صنعتی بازیافت شــماره یك 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری مشهد( است 
كــه شــهرداری آن را طی قــراردادی )که بــه تایید 
کمیســیون حقوقی شورای اســلامی شهر مشهد 
می رســد( به صــورت عاریه با حفظ حــق مالكیت 
شــهرداری حداکثر به مدت 23 ســال شمسی در 
اختیار ســرمایه گذار قــرار خواهــد داد. درصورت 
عدم تصویب قرارداد نهایی از سوی شورای اسلامی 
شهر، ضمن آزادســازی ضمانت نامه سرمایه گذار 
توســط شــهرداری، هیچ گونه حق دیگــری برای 
سرمایه گذار ایجاد نخواهد شد و هیچ خسارت آتی 
نیز از طرف سرمایه گذار قابل مطالبه نخواهد بود.«

مسعود ریاضی عضو شــورای شهر مشــهد در این 
زمینــه گفت: ایــن لایحه خوب اســت وســوال این 
جاست که حجم زباله سوز قرار است همه دو هزار و 
100 تن زباله تولید شده در مشهد را در بگیرد؟ اگر 
این گونه نیست در افق طرح چه میزان از زباله ها از 

طریق این سیستم سوزانده خواهد شد؟ نکته بعدی 
این است که اگر سرمایه گذار از تحویل گرفتن زباله 

سر باز زد، چه می شود؟
فیضی دیگر عضو شــورا نیــز گفت: با توجــه به این 
که دوره بهره برداری از زباله ســوز توســط سرمایه 
گذار 20 سال پیش بینی شده آیا برآوردی صورت 
گرفته که بعــد از این زمان  میــزان خروجی گازها، 
خاکســتر هایی که تولید می کند و مســائل زیست 
محیطی دچار افت خواهد شــد یا خیر؟ محل زباله 
سوز هم باید دقیقا مشخص باشد زیرا اگر در سایت 
یک قرار است احداث شــود، بادهای غالب در این 
محدوده وجود دارد و ممکن اســت مســائل زیست 
محیطی برای شهر ایجاد شود. باید بدانیم پس از 20 

سال این پروژه در چه وضعیتی قرار خواهد داشت.
خواجه نائینی معاون شهردار مشهد در پاسخ به این 
سوالات گفت:لایحه ای که هم اکنون بررسی می 
شود قرارداد نهایی نیست بلکه پیش قرارداد بزرگ 
ترین پروژه مشارکتی شهرداری مشهد به ارزش 4 
هزار میلیارد تومان است. وی افزود: سعی کردیم در 
انتخاب سرمایه گذار شفاف عمل کنیم و از نهادهای 
بین المللی نیــز در انتخاب ســرمایه گــذار کمک 
گرفته شده اســت و قرارداد نهایی مفصل و دارای 
پیوست های زیست محیطی خواهد بود و همچنین 
موضوعات مرتبط با خرید برق تولید شده در زباله 
ســوز توســط وزارت نیرو نیاز به کار بیشتری دارد. 
برای شروع به کار باید مجوز اولیه را از شورای شهر 
بگیریم و طی یک ســال چارچوب نهایی با سرمایه 

گذار مشخص شود و به تایید نهایی شورا برسد.
گندمی در ادامه با اشاره به فعالیت شرکت فرانسوی 
در این پروژه و احتمــال موضوعات تحریمی گفت: 
این موضوع در کمیسیون مطرح و آن جا اعلام شد 
که این شرکت شــامل تحریم ها نمی شــود ولی ما 
هنوز دغدغه داریم. فیضی با تاکید بر سخنان قبلی 
خود گفت: اگر این پروژه در مکان سایت شماره یک 
احداث شود بدون آلایندگی نخواهد بود به خصوص 
این که وقتی تحویل شهرداری می شود نیمی از عمر 
مفیدش نیز تمام شده و شروع به آلودگی می کند و 
ممکن است مردم را آزار دهد. باید شهرداری مکلف 
شود مکانی را مطابق استانداردهای زیست محیطی 
مشخص کند نه این که از همین الان مکانش قطعی 
باشد.نوروزی عضو شورای شهر در این باره تصریح 
کرد: این گونه بحث ها تخصصی اســت و اگر آقای 
فیضی پیشــنهادی داشــتند باید ارائه می کردند. 
احداث زباله ســوزها در کشورهای پیشرفته امری 
بدیهی است. وقتی قرار است این زباله سوز را تحویل 
بگیریم قطعا اورهال )به روز رســانی( خواهد شد و 
این موضوعات پیش بینی شــده اســت. وی افزود: 
شهرداری هیچ پولی بابت این پروژه نمی دهد و  ما از 

1200 تن زباله تنها 10 درصد را دفن خواهیم کرد 
و کار خوبی قرار است انجام شود که جزئیات آن را در 

قرارداد نهایی باید به تصویب برسانیم.
در نهایت پس از بحث و بررسی فراوان، این لایحه با 

اکثریت آرا تصویب شد.

خرید 100 دستگاه مینی بوس و واگذاری به 	 
بخش خصوصی

دســتور کار بعدی شــورا در خصوص اقاله قرارداد 
پروژه مشاركتی ســامانیه بود که این دستور کار با 
درخواست اعضا برای بررسی بیشتر به کمیسیون 
مربوط برگشــت داده شــد تا دوباره ظرف مدت دو 

هفته به صحن علنی بیاید.
در ادامه، لایحه مجوز خرید مینی بوس و واگذاری 
آن به بخش خصوصی از طریق فراخوان عمومی در 
دستور کار شورا قرار گرفت که با رای اعضا تصویب 
شد. بر اساس این مصوبه »به شهرداری مشهد اجازه 
داده می شود، به منظور توسعه حمل و نقل عمومی 
و ارتقای سطح کیفی خدمات رسانی به شهروندان 
و زائران، نســبت به خرید حداکثر یکصد دستگاه 
مینی بوس به قیمت هر دستگاه 3 میلیارد و 120 
میلیون ریال از اتحادیه سراسری اتوبوسرانی های 

شهری کشور، اقدام نماید.« 
دستور کار بعدی، بررسی لایحه ای در زمینه انجام 
چكاپ سالانه از رانندگان تاكسی به صورت رایگان 
بود که پس از کش و قوس های فراوان و مخالفت 7 
عضو شــورا، موافقت 6 نفر و یــک رای ممتنع، این 

لایحه تصویب نشد.
دســتور کار بعدی، در زمینــه فراهم کردن بســتر 
مناســب اجرای ضوابط آییــن نامه زلزله در شــهر 
مشهد بود که رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی 
شورا در این باره گفت: همکاران طرحی در رابطه با 
معافیت پرداخت عوارض مطرح کردند. همزمان 
مصوبه رونق ساخت و ساز را داشتیم بنابراین چون 
موضوع در برگرفته شده است، این طرح، در قالب 
مخالفت عنوان شــد تا تعیین تکلیف شــود و روال 

خود را طی کند.
مخالفت با این طرح به تصویب رسید.

مــكان یابــی و ســامان دهــی فعالیت موسســات 
آموزشــی در بافت و كاربری مســكونی نیز دستور 
کاربعدی شورا بود. مهدی نیا در این باره نیز اظهار 
کرد: در کمیسیون های اصلی و فرعی طرح بررسی 
شد. از طرفی آیین نامه جدیدی توسط دولت برای 
جانمایی مدارس غیرانتفاعی مطرح شد که عملا به 
نوعی موارد این طرح در آن لحاظ شده بود. با توجه 
به آیین نامه ضرورتی در ارائه طرح وجود نداشت و 

کمیسیون با طرح مخالفت کرد.
مخالفت با این طرح نیز به تصویب رسید.

دســتور کار بعدی لایحه بهای خدمات تهیه نقشه 
های ساختمانی بود که به تصویب اعضا رسید. بر 
اساس این مصوبه »بهای خدمات تهیه نقشه های 
ســاختمانی برای پایانکار و صدور اسناد مالکیت 
ساختمان به میزان 40 درصد مازاد بر حق الزحمه 
روز تفکیــک آپارتمــان ســازمان نظام مهندســی 

ساختمان کشور تعیین شد.

خارج از متن	 
* در جلســه علنــی روز گذشــته شــورا، از اســتاد 
دکتر محمدعلی انصاری، مفســر برجســته قرآن 
و نهج البلاغه و اســتاد فاطمی، اســتاد صاحب نام 

تلاوت و حفظ قرآن تقدیر شد.

با رای اعضای شورای شهر بزرگ ترین پروژه مشارکتی شهرداری مشهد  منعقد می شود

مصوبه پیش قرارداد 4 هزار میلیاردی  برای احداث زباله سوز
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